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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE POBLE - SEC 

Data: 29 de març de 2016. 19.00h 

Lloc: Centre Cívic el Sortidor (plaça del sortidor 12)  

 
Presideixen  el Consell de Barri: 
 
Regidor: Sr. Jaume Asens  Llodrà 
Vicepresident Consell de Barri. Sr. Josep Guzmán Vila 
Consellera de barri:  Sra. Carolina López i Garcia  
Conseller Tècnic:  Sr. Xavier  Farré i Parisé 
  
Conselleres/es: 
Sr. Sergi Sarri   i Camargo, CIU  
Sra. Àngels Boix  i Junyent, PSC 
Sr. David Labrador  i Gabriel,C’s 
Sr Jordi  Fexas  i Massanés, ERC 
Sra. Lluïsa  Pahissa i Casadevall, CUP 
Sr. Jose Antonio Calleja, PPC 
 
Representats de les entitats: 
Fundació Privada Artesa 
Associació Amics de  Plaça  Santa Madrona 
Associació de Veïns de Poble-sec 
Associació de Veïns de hortes de Sant Bertran  
Associació de Veïns de Plaça de les Navas  
Alerta Poble-sec 
Associació de Comerciants Poble-sec-Paral·lel 
Gegants Poble-sec 
Bona Voluntat en Acció. 
Unió Associacions de Veïns Poble Sec 
Comissió per la recuperació del Palau de la Premsa  
Coordinadora d’entitats  
Parròquies Poble Sec 
Plataforma Som Paral.lel 
Associació  places  ciutat del teatre 
Castellers del Poble Sec 
Carmesí 
 
Ciutadans/es:  51 
  
Tècnics i tècniques municipals: 
Sra. Maria Rengel. Directora Serveis a les Persones i Territori. Districte 
Agents Guardia Urbana. UT3 
Sra, Elvira Aguirre  Yago, Districte  
Sra, Ariadna Ros, Districte  
Sra, Marina Mañas, Ajuntament de Barcelona 
 
 
Total assistents: 96 
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Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 

2. Informació sobre actuacions al barri: Ordenació singular carrer Blai, reurbanització 

carrer Olivera i Proposta equipaments del Poble Sec (Palau de la premsa i Satalia) 

Informació sobre el procés participatiu del "Pla d'Actuació del Districte". 

3. Informació actuacions persones sense sostre. 

4. Torn obert de paraules. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 

El Sr. Josep Guzmán, Vicepresident del Consell de Barri, dóna la benvinguda a les persones 
assistents i presenta els membres de la taula. El Sr. Jaume Asens, Regidor del Districte, llegeix 
l’ordre del dia i sense cap esmena es dóna per aprovada l’acta de la sessió anterior. 

2. Informació sobre actuacions al barri: 
 

A continuació el Sr. Jaume Asens informa sobre diverses actuacions al barri:  
 

 Pla d’Usos Poble-Sec: després de l’aprovació inicial s'ha enviat a l’Àrea corresponent de 
l’Ajuntament una proposta d’aprovació de les al·legacions presentades, i s'està a l’espera 
de la resposta per fer l’aprovació definitiva i fer el retorn al barri.  
 

 Pla Paral·lel: s’amplia la informació sorgida en els mitjans de comunicació recordant que 
en cap moment s’ha dit de no finalitzar els dos extrems, sinó que es vol alentir l’actuació. 
S’ha interpretat un cert malestar per part de veïnat que va sentir que no havia pogut 
participar en la decisió d'aquesta intervenció urbanística, i l’objectiu doncs és incorporar les 
seves veus per saber si s'ha de fer alguna modificació o no i fer un procés participatiu on 
ningú es senti exclòs.   

A continuació Carolina López, Consellera de barri, agraeix l’assistència al Consell i explica 
l’ordre del dia. Informa de la intenció de fer un monogràfic sobre neteja en el proper Consell (no 
s'ha pogut fer en aquest perquè calia informar sobre actuacions molt importants), convocant 
l’empresa contractista per explicar horaris, serveis, etc. i també a Parcs i Jardins per parlar 
sobre arbrat, escocells, etc. Es farà un grup de treball per tractar les propostes i fer seguiment. 
A continuació Miquel Àngel Valdueza, Director de Llicències i Espai Públic, informa sobre: 

 Ordenació singular del C. Blai: primerament es va treballar la proposta inicial que fixava 
el número de locals per trams que podien tenir terrassa i les característiques de l’ordenació. 
Després de l’aprovació inicial es va obrir el procés d’al·legacions i d’acord amb les 
presentades pels veïns, el nombre màxim de terrasses es va limitar a 37 (en lloc de les 40 
inicialment previstes). El gremi de restauració va presentar una al·legació contra la reducció 
d’horari prèviament pactat (fins a les 23h entre setmana i fins les 0:00h els caps de 
setmana, una hora menys que la de ciutat). En aquest punt el Gremi va comunicar que no 
havien participat en el procés, però es recorda que el període participatiu és previ a 
l’aprovació inicial i després s’obre un termini d’al·legacions. 
Paral·lelament, s'ha ajustat l’horari de la neteja per rec que es fa cada dia quan s’acaben 
les terrasses per evitar sorolls. Canviar l'horari de la recollida d’escombraries és complicat 
perquè els bars ho aboquen tot als contenidors a la nit, així que en aquelles cantonades on 
s’ha pogut s'han separat els contenidors per repartir-los i evitar sorolls. 
El Regidor destaca la iniciativa de la Taula de seguiment, creada perquè es va detectar que 
era un problema molt ampli no només de l’aplicació de l’ordenació amb horaris i terrasses 
sinó també de problemàtiques com el soroll, neteja, saturació del carrer, etc. L’objectiu és 
fer seguiment, detectar deficiències i possibles millores, tractar bones i males pràctiques 
(per exemple es va plantejar premiar o bé castigar aquells bars que no tenen una relació 
intensa amb el barri i són més problemàtics, ja que no tots els restauradors són iguals). 
Carolina López afegeix que la 1a Taula de seguiment es convocarà abans de l’estiu per 
tothom qui vulgui participar-hi i serà un espai específic on abordar de forma monogràfica el 
tema i fer-ne una valoració per part dels veïns/es i la gent del sector. 
 

 Reurbanització C. Olivera:  projecte presentat a la Comissió de seguiment del Consell de 
barri i que està a cavall entre un i l’altre mandat (M. A. Valdueza s’excusa perquè 
l’explicació no s'ha fet de forma immediata). L’objectiu és reformar tot el carrer, des de 
Concòrdia fins a Lleida, en dues fases però licitat conjuntament. Es penjarà el document 
del projecte i la memòria a la web del Districte.  
S’explica l’àmbit 1 (de Sta. Madrona fins a Concòrdia), la situació actual (aparcament 
alternatiu en una part i fixe en una altra part, carrer amb voreres estretes, etc.) i la proposta: 
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ampliar voreres, un carril de circulació, mantenir un cordó d'aparcament, enllumenat i arbrat 
nou, etc. A les places s’intenta que la urbanització plana arribi fins a les façanes exteriors 
per augmentar la sensació d’amplitud. En aquest punt es canvia el paviment i es puja la 
cota de les voreres per ajudar a disminuir la velocitat dels cotxes. S’ensenya com quedaria 
la cruïlla del C. Ricard, la Plaça Navas, Concòrdia i Sta. Madrona. 
S’explica l’àmbit 2 (de Lleida a Plaça Sta. Madrona) amb la mateixa filosofia de projecte. 
S'està apunt d’adjudicar les obres amb la idea que a finals de juny es podrien iniciar. 

 

 Proposta equipaments del Poble Sec: Poble-Sec és un barri amb un territori molt 
compacte i dens i un dèficit important d’equipaments, amb una demanda existent per part 
del veïnat de disposar de més espais. S’informa que l’estudi arquitectònic del Palau de la 
Premsa conclou que està en bones condicions i el cost per posar-lo en funcionament seria 
d'uns 4M€. En aquest context, caldrà discutir quines prioritats i demandes té el barri i 
decidir entre tots/es quins equipaments i usos es volen, especialment en relació al Palau, ja 
que es un edifici monumental que ha despertat l’interès de la ciutat i la Diputació.  
M. A. Valdueza explica que amb la modificació del Pla General de la muntanya de Montjuïc 
va quedar una peça qualificada d’equipament, on s’ha fet un estudi arquitectònic per 
veure’n les possibilitats i els equipaments que s'hi podrien posar d’una forma raonable.  
L’objectiu és fer una rampa des de la cota baixa del Passeig de l’Exposició fins la cota del 
camp de futbol i més enllà. Mana el recorregut de les persones i no l’edificació, amb un 
ascensor extern també per fer tot el recorregut. A continuació s’expliquen els detalls de la 
proposta, destacant que amb aquesta idea es generen 4 edificis (poliesportiu + 3 edificis) 
connectats entre ells i amb la rampa i ascensor. Si s’accepta, a part del poliesportiu es 
disposaria aproximadament de 4.500 m2 d’equipament i del Palau de la Premsa, 
d’aproximadament 2000 m2. La tasca ara és participadament decidir quins són els 
equipaments que fan falta al barri. 
Carolina recorda que és una proposta de projecte, que es pot fer en una parcel·la 
disponible que es suma a l’espai del Palau de la Premsa. A banda del poliesportiu, doncs, 
hi ha 7.000m2 disponibles i cal veure en el PAD i des del Districte tots els equipaments que 
s’han proposat per fer un pla d’equipaments. Es decidirà entre tots/es en un procés 
participatiu quines són les prioritats del barri i quins equipaments es poden posar. 

A continuació sobre un torn de paraules: 

Comentari / pregunta Resposta 

Jordi Goñi, de la Comissió per la recuperació del 
Palau de la premsa de Poble-Sec, demana que 
es presenti també l’estudi arquitectònic. És un 
espai arquitectònic monumental però només en 
la part central, queden espais i naus que poden 
ser pel barri.  

M. A. Valdueza respon que tenen 2 documents: la 
memòria històrica (es penjarà a la web) i l’estudi 
arquitectònic (l’arquitecte del qual era ja coneixedor 
de la reforma prèvia). L’estudi fixa segons la 
normativa actual quines condicions estructurals ha de 
complir l’edifici perquè pugui tenir un ús públic, i la 
conclusió és molt bona. Per això s'ha de fer una 
inversió d’aproximadament 100.000€ (poc en 
comparació amb els 4M€ que val rehabilitar l’edifici). 
Explica que s'ha controlat la resistència en cada 
planta i que no presenta problemes en l’estructura 
vertical i de l’horitzontal bàsicament només 1 sostre.  

Yamila pregunta si el Pla per fer l’edifici ja està 
aprovat i de què depèn que s’aprovi. Considera 
que abans de fer un equipament és més 
prioritari un bon accés a Montjuïc, ja que hi ha 2 
escoles, les Picornell, gent gran que no hi pot 
accedir, etc. afegeix que equipaments esportius 
ja n'hi ha, però els veïns/es viuen d’espatlles a 
la muntanya. 

M. A. Valdueza respon que avui només es vol fer un 
tanteig sobre la proposta ja que s'ha de fer un pla 
especial que en fixi els usos i volumetria. Destaca 
que és l’únic solar lliure i que hi ha la necessitat 
d’equipaments, que es decidiran conjuntament. El 
Poliesportiu hi cap i a més hi ha 4.500 m2 d’espai 
d’equipament per decidir. Quan es defineixin els 
equipaments que hi han d'anar es farà un projecte i si 
encaixa es farà un Pla urbanístic que caldrà aprovar 
inicialment pel Districte i definitivament pel Ple.  
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No només es dissenya l’edifici sinó un recorregut per 
persones que dóna accessibilitat a la muntanya, i 
conforme va creant places dóna accés als 
equipaments. A més es posarà d’1 o 2 elements 
verticals fins a la Plaça. 

Ferran agraeix la proposta de fer un Consell per 
tractar la neteja i demana que es faci un estudi 
previ, ja que per exemple actualment es recullen 
contenidors petits a les 23 i contenidors grans a 
les 4h del matí, fent molt de soroll durant més 
de 10 minuts. Està d'acord en repartir-los però la 
solució no és traslladar el problema. Agraeix la 
proposta però demana una data i un compromís 
polític a fer un estudi per mesurar amb dades el 
soroll i la duració de la recollida i comparar-ho 
amb la normativa.  

 

M. A. Valdueza respon que el problema és que la 
recollida a Barcelona s’ha de fer a la nit i hi ha uns 
recorreguts fixats, tot i que saben que el carrer més 
penalitzat és Blai i per això s'han intentat millorar les 
accions. En tot cas quan es faci el monogràfic 
s’explicarà quines possibilitats hi ha.  

Carolina López afegeix que la normativa fixa que 
malgrat hi hagi una pujada de soroll que supera la 
normativa, s’ha de fer una mitjana de tot el dia. No es 
pot donar una data concreta però sí que es farà 
abans de l’estiu. Es compromet a tractar el tema del 
soroll perquè és un problema molt greu, es miraran 
propostes d’altres ciutats i entre tots mirar com es pot 
resoldre. Les rutes no es poden canviar per un 
problema de trànsit.  

Mali diu que es valora positivament la reducció 
d’horaris de les terrasses al C. Blai però després 
la gent es queda fora creant el mateix problema. 
Si s'ha d’esperar a la Taula de seguiment són 
molts mesos de soroll i demana si es pogués 
controlar abans. Pregunta el cost de l’edifici.  

Carolina López recorda que es farà una Taula de 
seguiment però es vol que passin 2/3 mesos perquè 
es pugui valorar exactament la problemàtica. Agraeix 
que se’ls avisi dels problemes, es continuaran mirant 
els temes que es van tractar a la reunió amb els 
veïns/es i es parlaran a la Taula abans de l’estiu.  

Cristina pregunta si al ser un estudi previ pot 
canviar respecte el projecte final, quan els 
veïns/es hagin decidit el tipus d’equipament. Diu 
que els equipaments es fan i tenen mida en 
funció de les necessitats, i caldria tenir-ho en 
compte. Insisteix en el tema de l'accés a 
Montjuïc, que és necessari per tothom.  

Carolina López respon que hi ha una proposta al 
PAD per millorar els accessos a la muntanya de 
Montjuïc i hi ha una Taula de mobilitat al Poble-Sec 
que tractarà el tema de la pujada a Montjuïc.  

 

Emili demana posar cadires al C. Blai. 
Considera molt greu que no se n’hagin posat 
després de 4 anys demanant-ho (mostra un 
article al diari). Demana que se’n posin a cada 
travessia ja que no es necessita gaire 
pressupost. Una veïna li dóna la raó i demana 
que es faci a tot el barri i també que es posin 
bancs a les illes, no cadires. 

Es recullen les seves dades i les de més veïns/es per 
treballar una possible localització de les cadires al C. 
Blai.  

Victor pregunta si amb la remodelació del C. 
Olivera amb Font Honrada es trauran els pals 
de la xarxa elèctrica i els contenidors. 

Considera que els restauradors són gent 
honrada però la majoria no viuen al C. Blai.  

Pregunta com es pot fer un projecte sense 
conèixer les necessitats i recorda que s'ha 
demanat el preu. Considera que l’edifici no té 
cap integrament a l’entorn i és estèticament dur.  

M. A. Valdueza respon que sí, la instal·lació elèctrica 
es farà soterrada, i els contenidors ja es veurà com 
es posen.  

El preu de l’edifici és de 12,5M€, però és una 
estimació segons el preu total per metre quadrat, i 
per tant el preu real es sabrà quan es faci el projecte. 
És un PAV-3. 

Paula pregunta si està previst arreglar els 
carrers Concòrdia i Radas.  

Carolina López respon que està inclòs en el PAD, i 
demana que s’entri i es doni suport a la proposta a la 
plataforma digital. 
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Eli, restauradora del C. Blai, pregunta com s'ha 
de fer per participar en la Taula de Seguiment 
per aportar la seva opinió i construcció. 

M Carolina López respon que si es volen apuntar a la 
Taula de seguiment ho facin avui, però es farà una 
convocatòria gran per tota la gent que vulgui.  

Carles Burgès recorda que el Palau de la 
Premsa és un edifici emblemàtic que ja va sortir 
al Pla de futur del barri 2010 – 2020, però ara fa 
més d'un any que estan lluitant per recuperar-lo 
pel barri. Sobretot es prega que quedi pel barri i 
que l’Ajuntament recolzi aquesta demanda. Hi 
ha moltes necessitats però demana almenys un 
espai per la gent gran, que tenien un espai que 
es va moure a l'altre costat del barri. 

Es pren nota de la demanda. 

Un veí i tècnic col·laborador del procés del Pla 
de millora de la Satalia pensava que es parlaria 
que en el Pla de millora hi ha zones que són 
equipaments. Informa que hi ha 2 zones 
patrimonials que es van conservar i des del barri 
es va estudiar què es podria fer, perquè hi havia 
moltes propostes. Es va pensar en equipaments 
que venien a ser tallers, recuperant l’ús antic del 
barri, com una manera de dinamitzar-lo i evitar 
un barri dormitori. Seria interessant que 
s’expliqués que a part de l’edifici hi ha una sèrie 
d’equipaments que en part vénen des de la 
rehabilitació i la iniciativa veïnal.  

Es pren nota de la demanda. 

Jaume Orti comenta sobre el C. Blai: 

 Insisteix en la reivindicació de tenir accés als 
registres del sonòmetre. 

 Sobre les males pràctiques recorda que hi ha 
mobiliari collat a terra, etc.  

 Pregunta si després de l’esforç que s'ha fet, si 
es presenta un contenciós administratiu a  
l’ordenació singular suposaria l’aturada de tot 
el que s'ha estat treballant.  

 Pregunta si es farà la redistribució de les 
terrasses, perquè ara hi ha el problema que 
s’ajunten i es creen macro terrasses, tot i que 
suposa que es veurà amb la Taula.  

Carolina López respon que és cert que el veïnat les 
van demanar i es presentaran les sonometries 
perquè es un compromís que van prendre. 

El Regidor comenta que entra dins la possibilitat que 
el jutge estimi el recurs, tot i que és difícil, però hi ha 
un marge molt ampli d'actuació per part de 
l'Administració. M. A. Valdueza explica com van anar 
les reunions sobre el desenvolupament del procés, 
les al·legacions i les qüestions tècniques. En tot cas 
si el jutge no acceptés l’aprovació de l’ordenació se 
n’hauria de fer una altra. Una restauradora comenta 
que això sembla una amenaça i es respon que no, 
s’hauria d’ordenar perquè hi ha d’haver un equilibri 
entre l’ordenació i l’horari, el negoci i els veïns.  

Maria Teresa destaca el problema dels 
autobusos ja que s'han traslladat o eliminat 
parades (del 36, el 20 i 64) i el Paral·lel és una 
via important sense transport. Per anar a la  
Barceloneta ara s'han de fer transbords i és més 
lent. A la reunió del 22 d’octubre a Cotxeres es 
va queixar i se'ls va dir que se'ls convocaria.  
Comenta que la Plaça del Molino està 
malament, hi ha arbres malmesos que no s'han 
reposat, el pas de vianants, etc. i especialment 
l’última part del C. Aldana.   

Carolina López pren nota del seu nom i contacte per 
respondre-li més detalladament, però recorda que 
des de Mobilitat es va informar que en aquest 
moment s'està en un impàs amb la implementació de 
la Xarxa octogonal. Es traslladarà a la Taula de 
mobilitat.  

Javier Velasco creu que per un Consell on es 
reuneixen més de 100 persones el Centre Cívic 
hauria d'estar millor condicionat per part de 
l'empresa i de l'Ajuntament, per exemple en el 

El Regidor recull la queixa, que es trasllada a 
l'empresa ja que és cert, en altres consells de barri la 
logística és millor.  
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cas de la pantalla o els micròfons.   

Demana també des de la seva entitat participar 
en el projecte bàsic de l’equipament des de 
l’inici.  

 
3. Informació actuacions persones sense sostre 

 
Carolina López informa que a la darrera Comissió de seguiment se'ls va demanar explicacions 
sobre el que es feia en l’àmbit de les persones sense sostre i per això es presenta a Marina 
Mañas, qui informa que l’Ajuntament de Barcelona a part de la tasca dels Serveis Socials 
disposa d’un equip especialitzat que s’adreça a persones amb especial problemàtica o 
vulnerabilitat, algunes de les quals dormen al carrer. A continuació explica que el Servei 
d’Inserció Social és referent de l’atenció a les persones sense sostre a Barcelona, que ofereix 
atenció en medi obert, primera acollida i tractament a les persones sense llar, que compta amb: 

 Equips de detecció i d'atenció al carrer: s'encarreguen de conèixer la realitat de les 
persones sense sostre i motivar-les perquè acceptin ser ateses en serveis i recursos 
específics. S’explica el procés d’atenció, que compta amb 6 equips al territori i 1 de ciutat. 

 Equips de tractament: fan el desplegament de recursos necessari en cada cas i compten 
amb suport psicològic, per a les persones que manifesten la voluntat d’establir un pla 
individualitzat d’inserció per a millorar la seva situació. 

Es destaca que a Poble-Sec es detecten 46 persones dormint al carrer i el Districte és un dels 
4 amb més de 100 persones que viuen al carrer, gairebé el 40% dels quals viuen a Poble-Sec 
(cal tenir en compte que són receptors de dinàmiques de Ciutat Vella). S’informa sobre els tipus 
de recursos, de titularitat pública i privada (com pensions, albergs, etc.) a part d’altres recursos 
de dignificació (menjador, dutxes, roba, etc.). Finalment s’explica el SIS Aeroport Barcelona – 
El Prat, que inicia l’actuació l’any 2011 com a conseqüència de l’augment de pernoctes a 
l’aeroport, un Pla de xoc per prevenir que diverses situacions de precarietat es cronifiquin.  

A continuació sobre un torn de paraules: 

Comentari / pregunta Resposta 

Adelina Rafecas pregunta què pot fer la 
ciutadania, ja que per exemple hi ha 3 o 4 
persones en mal estat al C. Concòrdia i Plaça 
Navas i es posen dins del portal.  

Es respon que s’enviarà l’equip per treballar la zona.  

Pilar Corcoll informa que hi ha persones que 
anaven a l’Aeroport (T2) per escalfar-se, però 
des que es va fer la T1 no els volen i pateixen 
fred, fet lamentable perquè són persones que 
viuen amb una pensió molt baixa.  

Destaca el seguiment que fa Arrels, entitat del 
barri, de les persones que viuen al carrer, les 
tenen censades i els ajuden. N’hi ha que viuen 
del C. Fonthonrada al C. Lleida i conviuen en el 
barri. 

Es pren nota de la demanda. 

 

Teresa pregunta si el personal està contractat 
per l'Ajuntament o si són empreses 
subcontractades les que es fan càrrec 
d'aquestes tasques. 

Es respon que la contractació està externalitzada des 
de fa 25/30 anys, amb un contracte de prestació de 
serveis amb el conveni laboral que tenen els 
professionals, no per sota. Tots els serveis són de 
contractació externa però de titularitat pública, així 
que l'Administració està controlant la bona execució.  

Un veí destaca que costa molt reenganxar les Es respon que en aquest mandat es definirà un pla 
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persones a les estructures de l’Ajuntament, hi 
ha un dèficit en el temps que aquestes persones 
poden ser allotjades i hi ha 3 albergs funcionant 
molt descentralitzats. Opina que seria millor 
tenir petits centres a cada barri i no grans 
centres. A més amb la subcontractació les 
empreses ofereixen sous precaris, que dificulten 
treballar en condicions.  

de persones sense sostre a Barcelona que inclourà 
un canvi en el model de centres (ara hi ha 3 centres 
grans). Hi ha 3.500 persones allotjades però n'hi ha 
700 al carrer i s'ha de continuar treballant en aquest 
línia.  

Els sous corresponen al conveni laboral. 

Merche Monasterio explica que després del 
Passeig de Montjuïc fins al C. Josep Carné hi ha 
gent que hi va a passar el dia més o menys bé, 
però hi ha gent que viu allà i generen conflictes 
d'incivisme, neteja, llencen ampolles, etc. Hi ha 
una part amb qui es pot conviure i altres que no, 
i afecta als veïns/es. 

Es respon que quan es parla de persones sense 
sostre no sempre és el perfil idíl·lic. S’hi està 
treballant i cal tenir en compte que les actuacions 
provoquen el desplaçament del problema. Se li 
donarà telèfon per estar en contacte. 

 

Maia pregunta on s’ha de contactar si es 
necessita una assistència. 

Es respon que al 010, la GUB, al telèfon del 900, etc.  
però recull la proposta i se'ls farà arribar uns díptics 
per estar en contacte amb les comunitats de veïns. 

Es demanen lavabos públics gratuïts. Els 
governs anteriors van retirar o privatitzar 
lavabos públics, i qui no té diners no hi pot anar, 
al contrari del que passa a altres ciutats.  

Es respon que s’està totalment d'acord, la ciutat té un 
problema amb els lavabos públics i manca 
d’informació per saber on poden anar. Es destaca 
l’experiència pilot de Ciutat Vella d’instal·lar lavabos. 

Una veïna del C. Vila-vilà creu que està molt bé 
aquesta feina si volen integrar-se, però hi ha 
gent que no té interès. Entén que tenen dret a 
estar al carrer però ells tenen dret a descansar. 

Es pren nota de la demanda. 

 

Es diu que als Jardins de Les Hortes De Sant 
Bertran i de Walter Benjamin els veïns/es van 
fer propostes de millora i l’Ajuntament hi va 
posar pedres per solucionar-ho, però la situació 
és pitjor i no s’hi pot passar. La GUB els 
identifica però no passa res i s'ha de trucar a 
neteja. Es pregunta què poden fer i demana que 
s’enviï informació als veïns perquè puguin fer 
alguna cosa.  

Es destaca que a la Plaça Ovidi Montllor hi ha 
moltes persones vivint, i 46 persones sembla un 
nombre molt escàs davant de totes les queixes 
que estan veient. 

Es respon que en aquesta zona s'està actuant 
conjuntament amb la GUB però no tots són persones 
sense sostre. En aquest moment les pernoctacions 
als Jardins de Les Hortes han baixat però es continua 
treballant i hi ha una proposta de remodelació del 
parc per activar-lo, ja que quan un espai públic no 
s’usa per l’activitat normal del barri és ocupat.  

Maia pregunta pels dispositius específics amb 
altres serveis d’actuació i si sistemàticament es 
fan serveis conjunts amb la GUB i amb quina 
freqüència. 

Es respon que són dispositius conjunts però hi ha 
diferents perfils, ja que els diferents problemes 
requereixen diferents actuacions. Hi ha una Taula al 
Districte amb la GUB, equips de salut i serveis socials 
per dissenyar estratègies integrals.  

Es creu que són les autoritats les que han de fer 
complir les ordenances i no els veïns/es els que 
ho han de fer. La policia està per controlar. 

Es respon que cal tenir en compte la importància de 
la coresponsabilitat, ja que la convivència és 
responsabilitat de tots.  

 
4. Torn obert de paraules 

 

 David Bondia informa que s'han convocat eleccions a la Sindicatura de Greuges de 
Barcelona i diverses entitats de Drets Humans han proposat la seva candidatura. Li 
agradaria poder reunir-se amb les entitats del barri per conèixer les seves problemàtiques i 
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saber què es podria fer, i demana a l’Ajuntament que promogui un debat obert dels 
candidats/es perquè la ciutadania els conegui, ja que és una figura clau a l'Ajuntament. 

 Es comenta que al C. Piquer, Mata, Lafont... l’anterior govern va arreglar el paviment però 
les voreres estan molt malament. 

 Es pregunta si a nivell de Barcelona s’actua contra les pintades, els grafits i les enganxines, 
ja que  cada cop n'hi ha més. Demana que es miri l’enllumenat, ja que especialment a la 
part central del barri hi ha sensació de foscor.  

 Albert Roig recorda la reivindicació de memòria històrica del refugi 289, que té dues 
entrades i unes dimensions considerables. Creu important  que es pugui obrir perquè seria 
un homenatge especialment a aquelles dones i famílies que van salvar la vida i no es torni 
a produir cap situació feixista. Finalment, condemna les expressions de racisme sentides.  

 Un veí comenta que en la darrera Audiència Pública no es tenia constància de l’augment 
de furts i robatoris però a l’últim Consell es va veure que sí, i pregunta el per què i quines 
mesures concretes es duen a terme. Demana que es revisi l’enllumenat públic. Finalment, 
comenta que s’han demanat més pàrquings de motos i que cal vigilar totes les motos que 
van per les voreres ja que és un perill. 

 
Carolina López pren nota de totes les demandes i sense més comentaris es dóna per 
finalitzada la sessió. 


